

PROTOKÓŁ nr 4/21

z posiedzenia Komisji Doraźnej ds. Budowy Zbiornika Małej Retencji w Kurowie
odbytego w dniu **2 grudnia 2021 r.** w trybie zdalnym,
pod przewodnictwem **Pana Tomasza Akulicza**

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji:

1. Akulicz Tomasz – przewodniczący Komisji
2. Gęsiak Andrzej
3. Grajnert Tomasz
4. Kaftan Sławomir
5. Psuja Wojciech

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:

1. **Paweł Okrasa** – Burmistrz Wielunia
2. **Magdalena Majkowska** – Sekretarz Miasta
3. **Maciej Preś** – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju
4. – Profesor Instytut Inżynierii Środowiska
5. – IMGW
6. **Maria Zarębska** – radna Rady Miejskiej w Wieluniu
7. **Anna Dziuba-Marzec** – radna Rady miejskiej w Wieluniu

Lista obecności stanowi zał. nr 1.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Informacja na temat niezbędnego zakresu badań hydrologicznych, oraz dalszej procedury związanej z budową zbiornika małej retencji w Kurowie.
3. Wnioski, zapytania radnych.
4. Zamknięcie posiedzenia.

Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu.

Punkt 1

Otwarcie posiedzenia.

Przewodniczący Tomasz Akulicz dokonał otwarcia posiedzenia komisji oraz stwierdził prawomocność obrad - na stan 5 członków, obecnych 5. Zapytał, czy ktoś zgłasza uwagi do porządku obrad? *Nikt się nie zgłosił.* Stwierdził, że porządek obrad został przyjęty przez komisję.

Więcej uwag nie stwierdzono.

Punkt 2

Informacja na temat niezbędnego zakresu badań hydrologicznych, oraz dalszej procedury związanej z budową zbiornika małej retencji w Kurowie.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że zaprosił prof. _____, ponieważ otrzymał informację o niezbędnych elementach dokumentacji, która powinna być wykonana. Poprosił profesora _____ o przedstawienie, tego co należy uzupełnić w zakresie geologii i hydrologii.

prof. IIŚ _____ powiedział, że zespół, który podejmie się wykonania dokumentacji powinien przygotować analizę hydrologiczną uwzględniając m.in. inwentaryzację doliny cieku powyżej planowanej zapory oraz w czasie zapory, wykonanie przekrojów podłużnych i poprzecznych. Zaznaczył, że przekroje należy wykonać w terenie. Dodał, że należy wyznaczyć zlewnię bilansową oraz obliczenia hydrologiczne, meteorologiczne. Wskazał, że jest to zlewnia niekontrolowana. Zaznaczył, że niektóre elementy będzie można wykorzystać w projekcie. Uznał, że należy również wykonać odniesienie do zbiornika wód podziemnych. Zalecił model numeryczny w zamknięciu hydrologii. Zaproponował, aby zapytać osób, które robiły hydrologię, aby pomyśleli nad tym czy należy dowierzać, czy na etapie projektu od razu wykonać badanie – zaporę czołową.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że uzupełnił zapisy o to, co mówił profesor.

prof. IIŚ _____ powiedział, że na etapie projektu, gdyby rada załatwiła środki, to można wpisać to w projekt wówczas będzie łatwiej zlecić wykonanie przelewu. Model numeryczny wskaże pewne rzeczy.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy ktoś ma pytania? Zapytał burmistrza, czy ma jakieś pytania?

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa powiedział, że zapisali elementy, o których mówił profesor. Poprosił przewodniczącego, aby przesłał naczelnikowi swoje zapisy. Dodał, że pomoże to w przygotowaniu specyfikacji. Zaznaczył, że ważny jest koszt takiego opracowania. Poprosił profesora o wskazanie tej wartości, co pozwoli na zaplanowanie budżetu na kolejny rok.

Przewodniczący Tomasz Akulicz poprosił profesora o wskazanie kwoty. Zapytał, czy urobek mógłby być do czegoś wykorzystany?

prof. IIŚ _____ powiedział, że pozostanie w kontakcie z przewodniczącym i wówczas oszacuje taką wartość. Powiedział, że opracowanie, które zleciła gmina jest wykonane solidnie. Zaproponował, aby zasugerować osobom projektującym, aby odnieśli się do ścianki szczelnej i wykorzystania do wbudowania gruntów, o których mówi przewodniczący. Powiedział, że zagospodarowania urobku jest bardzo istotną sprawą.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że sesja budżetowa odbędzie się na koniec grudnia.

Radny Tomasz Grajner powiedział, że dobrze byłby oszacować te koszty w ciągu paru dni.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że jest do dyspozycji. Powiedział, że przekaze informacje, które ma.

Radny Andrzej Gęsiak zapytał, czy będą wykupywane grunty? Stwierdził, że rolnicy nie sprzedają ich po cenach jakie były wcześniej planowane.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że nie było sensu wykupować grunty, skoro nadal nie wiadomo, czy będzie można wykonać tam zbiornik.

IMGW powiedział, że badania hydrologiczne wskażą, czy jest zasadność budowy zbiornika i jak on będzie funkcjonował. Dodał, że w późniejszym etapie można zastanawiać się nad wykupem gruntów i pozyskiwaniem środków.

prof. IIŚ _____ zgodził się z przedmówcą.

Przewodniczący Tomasz Akulicz powiedział, że potwierdza się słuszna decyzja o nie wykupowaniu jeszcze gruntów.

Radny Andrzej Gęsiak powiedział, że mały zbiornik zasilałby duży zbiornik.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania? *Nikt się nie zgłosił.* Złożył wniosek dotyczy uszczegółowienia zapytania ofertowego dla firmy, która wykonana badania hydrologiczne.

IMGW powiedział, że Urząd może przesłać do nich do sprawdzenia zapytanie ofertowe.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zgodził się.

Radny Tomasz Grajnert zasugerował, aby do wniosku dołączyć zapytania fo firmy geologicznej.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy ma być to zaopiniowane w jednym wniosku?

Radny Tomasz Grajnert powiedział, że pozostawia to do decyzji przewodniczącego.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zarządził głosowanie:

- 1) nad wnioskiem dot. badań hydrologicznych – w zapytaniu ofertowym znalazły się informacje wskazane przez profesora – kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach za) przyjęła ww. wniosek.

- 2) nad wnioskiem dot. uzyskaniem dodatkowych informacji od firmy, która wykonywała badania hydrologiczne – kto jest za, kto jest przeciw, a kto wstrzymał się od głosu?

W głosowaniu udział wzięło 5 radnych. Komisja (przy 5 głosach za) przyjęła ww. wniosek.

Wskazał, że w dokumentacji jest błąd. Poprosił o sprawdzenie na str. 9 nagłówku oraz na str. 10 i str. 11. Poprosił naczelnika o sprawdzenie i poprawienie dokumentacji.

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos w dyskusji? *nikt się nie zgłosił.*

Więcej uwag nie stwierdzono.

Punkt 3

Wnioski, zapytania radnych.

Przewodniczący Tomasz Akulicz zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania? *Nikt się nie zgłosił.*

Punkt 4

Zamknięcie posiedzenia.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Przewodniczący Komisji

Agnieszka Badera

Tomasz Akulicz